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هزینه خریداری حیوانات 
باغ وحش را بخش 
خصوصی می پردازد

ایلنــا:  مدیــرکل دفتر مدیریــت و حفاظت 
حیات وحش سازمان محیط  زیست درباره 
توالی مرگ ومیرهــا در باغ  وحش های ایران 
گفت: براســاس ارزیابی های مــا علت این 
مرگ ومیرها کهولت ســن بوده است، اما به 
پیگیری های خود ادامه می دهیم. «غلامرضا 
ابدالــی» درباره وضعیــت باغ  وحش های 
ایران گفــت: روند کلــی اداره باغ وحش ها 
در چند ســال گذشته مورد تأیید ما نیست و 
برای اصلاح آن اقداماتی را انجام داده ایم. 
او در توضیــح این اقدامات گفت: حدود ۵۰ 
الی ۶۰ شاخص را تعیین کرده و بر اساس آن 
کرده ایــم.  رتبه بنــدی  را  باغ وحش هــا 
کارشناسان گروه های ارزیابی ما بر اساس این 
شــاخص ها ۶۰ الی ۷۰ درصد باغ وحش ها 
را بررســی کرده اند و تا پایان ســال، بررسی 
۴۰ درصد باقی مانده را نیز به پایان خواهند 
رساند. اگر در نتیجه این ارزیابی ها، کاستی و 
نقصانی در باغ وحش ها باشد، به آنها تذکر 
داده می شــود. مراکزی کــه نمره پایین تری 
بگیرند، تذکــر دریافت می کننــد و به آنان 
مهلت داده می شــود تا این شــاخص ها را 
بهبود ببخشــند و اگر باغ وحشی نتواند این 
شــاخص ها را در سطح استاندارد مدنظر ما 
رعایت کند، قطعا با آن برخورد می شــود و 
ســازمان محیط زیســت باغ وحش یادشده 
را پلمب می کند. کوشــش ما این است که 
باغ وحش ها را به ســطح مطلوب برسانیم. 
مدیرکل دفتــر مدیریــت و حفاظت حیات 
وحش سازمان محیط زیست مواردی نظیر 
فضای سبز، حقوق حیوانات و فضایی که در 
دسترس آنهاست، دسترسی به دامپزشکی، 
آمــوزش و ایــن را که چقدر بــه حفاظت 
گونه ها کمک می شــود، شــاخص های این 
سازمان برای ســنجش کیفی باغ وحش ها 
عنوان کرد. او علت تلف شــدن جانوران در 
باغ وحش ارم را براســاس بررســی پزشک 
باغ وحش، کهولت سن دانست و با این حال 
وعــده داد که ارزیاب های ســازمان محیط 
زیست و تیم بررسی بیماری های سازمان این 
مسئله را راستی آزمایی خواهند کرد. ابدالی 
در پاسخ به پیشنهاد جایگزینی باغ وحش به 
شیوه رایج با سافاری پارک اعلام کرد: ما این 
تغییر را به باغ وحش ها تحمیل نمی کنیم. 
بخــش خصوصی خود تصمیــم می گیرد 
کــه در چه زمینــه ای ســرمایه گذاری کند. 
اکنون در اعطای مجوز بســیار سخت گیری 
می کنیم و تنها بــه افرادی مجوز می دهیم 
کــه اســتانداردهای مــا را در طراحــی و 
ساختمان باغ وحش رعایت کنند، اما اینکه 
باغ وحش به شــکل سنتی ســاخته شود یا 
سافاری پارک، به سرمایه گذار بستگی دارد و 
آنچه برعهده ما قرار دارد، تعیین استاندارد 
و نظــارت بر اجرای آن اســت. او افزود: در 
دنیا، هم باغ وحش به شــکل سافاری پارک 
داریم و هم باغ وحش در شکل قدیمی و در 
ایران نیز اگر کســی درخواست مجوز برای 
سافاری پارک داشته باشد، در صورت رعایت 
اســتانداردهای سازمان محیط زیست آن را 
دریافت خواهد کرد. ابدالی راه حل سازمان 
محیط زیســت را برای مشکل درون آمیزی 
و کهولت ســن جانوران، توصیــه به تبادل 
حیوانات میان باغ وحش های مختلف ایران 
عنوان کرد و گفت: به  این  صورت که جانوران 
نر بین باغ وحش های مختلف جابه جا شوند 
و تنــوع حاصــل از جفت گیری های جدید 
مانع تشــابهات ژنتیکی میان جانداران یک 
باغ وحش شــود. او این موضوع را به عنوان 
زیر مجموعه شــاخص ســلامت حیوانات، 
یکی از معیارهای مدنظر محیط زیســت در 

رتبه بندی باغ وحش ها اعلام کرد. 
هیچ مجوزی برای ســیرک در شــیراز داده 

نشده است
ابدالــی در واکنــش به انتشــار ویدئویی از 
تمرین حیوانات در شــیراز برای نمایش، با 
وجود ممنوعیت ســیرک حیوانات از ســال 
۱۳۹۴ گفت: طبق پیگیری هایی که از استان 
فــارس انجام داده ایم، هیــچ مجوزی برای 
ســیرک در این اســتان صادر نشده است. او 
افزود: گاه سیرک های خارجی از کشورهایی 
مانند روســیه به کشــور وارد می شوند، اما 
در ایــران به هیچ وجه مجوز برای ســیرک 
صادر نمی شــود. ابدالی افزود: ما با هر نوع 
اجرای نمایش با حیوانــات مخالفیم و آن 
را نمود حیــوان آزاری می دانیــم. او درباره 
فیلم منتشرشــده اظهار کرد: ممکن است 
در فضای بســته تمریناتی انجام شده باشد 
اما اجرای عمومی ســیرک در شیراز اتفاق 
نیفتاده اســت. ابدالی آموزش اقشار مردم، 
حفاظت گونه، کمک به پژوهش های علمی 
و تفرج را به عنــوان وظایف باغ وحش های 
سراســر دنیا نــام بــرد و رایج ترین تخلف 
باغ وحش های جهان را نیز قاچاق حیوانات 
دانســت و افــزود در ایــران چنین تخلفی 

وجود ندارد.

روز جهانی سالمند 
و مرور بهترین تجربیات

روز جهانی شهروند سالمند هر سال در یکم ماه اکتبر جشن گرفته 
می شــود. نام گــذاری آن در ســازمان ملل متحد در ســال ۱۹۸۲ 
تصویب شده اســت و بزرگداشت این روز باعث می شود تا آگاهی خود را 
در مــورد فرصت هــا و چالش های پیش روی جمعیت ســالمند کشــور 
افزایش دهیم و طیف گسترده تری از جامعه را برای رسیدگی به مشکلات 
ســالمندان بســیج کنیم. همچنین این به معنای توجه عمیق جامعه به 
روند پیری جمعیت اســت که به زودی ســرعت می گیــرد. بنا به تحقیق 
جهانی، تا سال ۲۰۵۰ ایران جزء مسن ترین کشورهای جهان خواهد بود. آیا 
تمهیداتی را که بتوانیم از این جامعه رو به پیری حفاظت و مراقبت کنیم 
اندیشیده ایم؟ تعداد افراد مسن بالای ۶۰ سال به چند میلیون نفر خواهد 
رسید؟ علاوه براین، با افزایش خانواده های تک فرزند و خروج تعداد زیادی 
از جوانــان از کشــور برای ادامــه تحصیل یــا کار، تعــداد خانواده های 
آشــیانه خالی رو به افزایش است که منجر به یک مشکل اجتماعی جدی 

خواهد شد.
جوامــع بین المللــی دیدگاهی نویــن به ایــن واقعیت دارنــد که با 
نقش آفرینی همه اقشار جامعه جلوه می کند. بانکداری زمان یک جنبش 
بین المللی است. نوعی طراحی از شــبکه های اجتماعی است که در آن 
اعضا خدماتی را ارائه و دریافت می کنند که ارزش برابری دارد. هرکســی 
با هر نوع ســلیقه ای و دارای هر کســب وکاری و هر سن وسالی می تواند 
در بانکــداری زمان عضو شــود و به بانک زمان بپیونــدد. بانکداری زمان 
به شــما این امکان را می دهد که با افراد اطراف خود ارتباط برقرار کنید، 
می توانیــد یک عصرانه با پدربــزرگ پیری که در نزدیکی منزلتان ســاکن 
اســت میل کنید و یا یکی از اقوامتان را که دوست دارد به سینما برود به 
تماشــای یک فیلم میهمان کنید یا با یکی از مدیران برجســته سازمانتان 
که سال هاســت خاک این کسب وکار را خورده، ساعتی هم صحبت شوید . 
همچنین در ازای تمام این زمانی که می گذارید و طبعا از روی علاقه مندی 
خودتان آن نوع وقت گذرانی را برمی گزینید، در ســال های ســالمندی تان 
می توانید همان یک ســاعت را برای هم صحبتی با یک جوان خوش فکر 
که عضو بانک زمان اســت، اســتفاد کنیــد یا از یکی از ایــن اعضا تقاضا 
کنید شــما را به تماشــای تئاتری که مدت هاســت دنبالــش بودید،  ببرد 
که هــم در همراهی با او از تنهایی در آمده باشــید و هم کســی جوان تر 

از خودتان مراقبتان باشد.
روش زندگــی در عصــر حاضر تغییر کرده اســت و امروزه دوســتان 
و خانــواده مــا همیشــه در نزدیکی مــان زندگــی نمی کنند. ایــن روزها 
کمک خواســتن از همســایگان نیز کار آسانی نیســت؛ به ویژه اگر ندانیم 
چه زمانی می توانیم روی کمکشــان حساب کنیم. بانکداری زمان روشی 
مفیــد و لذت بخش برای گردهم آوردن افراد برای به اشــتراک گذاشــتن 
مهارت هایشــان است. اعضای بانک زمان کمک مورد نیاز خود را دریافت 
می کننــد و به نوبت به یکدیگــر کمک می کنند تا برخــی از مراقبت ها و 
حمایت هــای عملی که همه ما گاه به آن نیاز داریم را بر عهده بگیرند و با 
بانکداری زمان، افراد در هر ســن و توانایی می توانند توانمندی و مهرشان 
را تقدیم کنند. ما بر این باوریم که همه افراد جامعه بدون توجه به ســن 
و توانایی هایشــان ارزشمندند و ســطح تحصیلات آنها هر چه باشد، همه 
دانــش و تجربه دارند و هر فردی می تواند بــا کمک به فردی در جامعه 

خود مفید باشد.
بانک های زمان ســرمایه اجتماعی را حفظ کرده و ارتقا می دهند و به 
بهبود سلامت ســالمندان با توجه به احســاس امنیتی که در آنها ایجاد 
می کنند، کمک می شود سلامت جسمی و روانی افراد در نتیجه عضویت 
این بانک تا حدودی تضمین شــود. احســاس تعلق، یکــی از ابعاد مهم 
سرمایه اجتماعی است. این گونه کسانی که تنها زندگی می کنند احساس 
ارزشــمند بودن می کننــد. علاوه بر منفعتی که ســالمندان از عضویت در 
این گــروه می برند، حس مشــارکت اجتماعی ای که بــرای جوان تر های 
جامعه ایجاد می شــود به آنها تشخص می دهد و کمک به دیگران و کار 
داوطلبانه، ارتباطات اجتماعی را تســهیل می کند، عزت نفس را افزایش 
می دهد و بنابراین وقتی همه مشــارکت کنیم، محیطمان این پتانســیل را 

دارد که خود را به مکانی بهتر تبدیل کند.
ی خَلَقَکُمْ مِنْ ضَعْفٍ ثُمَّ جَعَــلَ مِنْ بَعْدِ ضَعْفٍ قُوَّةً ثُمَّ جَعَلَ  االلهَُّ الَّــذِ

مِنْ بَعْدِ قُوَّةٍ ضَعْفًا وَشَیْبَةً یَخْلُقُ مَا یَشَاءُ وَهُوَ الْعَلِیمُ الْقَدِیرُ ﴿۵۴﴾
و خداســت که شــما را از ناتوانی آفرید، سپس بعد از ناتوانی قدرت و 
نیرو داد، آنگاه بعد از نیرومندی و توانایی، ناتوانی و پیری قرار داد. هرچه 

بخواهد می آفریند و او دانا و تواناست.
در این روز و به بهانه بزرگداشــت سالمند، دست تمام پدران و مادران 
بزرگواری را که صادقانه و دلسوزانه جان و عمرشان را به پای ما بچه های 
ایران زمین ریختند تا افتخارآفرینان سرزمین و جامعه و خانواده مان باشیم 
می بوســم و بابت تمام دســتاوردهایی که آنها در طول زندگی به دست 
آورده اند و برای تمام دســتاوردهایی که بابت حضورشــان ما به دســت 
می آوریم، عمیقا تشــکر می کنم و صمیمانه خــود را مدیون می دانم. ما 
قدردانی و احترام خود را با تشــویق، پذیرش، کمک و ارائه خدمات مورد 
نیاز پدر و مادرهایمان برای ادامه زندگی مستقل و با  عزت با کمال ادب و 

احترام تقدیم می کنیم. پدر و مادر عزیزم، روزتان گرامی باد!

گزارشی از حضور شهردار تهران در صحن شورای شهر و اخراج یکی از مدیران شهرداری از صحن علنی

دستور به اخراج از شورا 

خبر یادداشت

جامعهجامعه

نورا حسینی:  مهلت قانونی شــهردار تهران برای پاسخ به سؤال 
سوده نجفی تمام شده. شهردار تهران قرار بود این هفته به صحن 
شورای شــهر بیاید و پاسخ سؤال این عضو شــورای شهر درباره 
آدرس ۲۰۰ هزار واحد مسکونی که شهردار تهران آن را کلنگ زنی 
کرده، بدهد. شهردار تهران می گوید آمادگی پاسخ به این سؤال را 
دارد اما روند قانونی طرح ســؤال طی نشده است؛ موضوعی که 
مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران، هم به آن تأکید می کند 
و می گوید این ســؤال روند قانونی را طی نکرده. سوده نجفی دو 
بار این سؤال را به هیئت رئیسه داده است. مهدی چمران تأخیر در 
پاسخ به سؤال نجفی را به دلیل شرایط کلی جامعه می داند و به 
رسانه ها گفت: شهردار تهران تنها در صحن گزارش سفر سوریه و 
توافقاتی را که در این سفر انجام شده، ارائه می کند. با اعضا توافق 
کردیم که در این جلســه به موضوع ساختمان و ساختمان سازی 
پرداخته نشود و سؤالی مطرح نشود و این موضوع را برای شرایط 
بهتری بگذاریم. مقداری جو عمومی و فضای کشور را باید در نظر 

بگیریم. قطعا به این سؤالات بعدا پاسخ داده خواهد شد.
علیرضا زاکانی در صحن شورای شهر تهران هم با وجود آنکه 
معاون شهرســازی و مدیرعامل سازمان نوســازی همراهی اش 
می کردند، درباره عملکرد شهرداری تهران در حوزه مسکن سازی 
سکوت کرد. گزارش سفر او به سوریه هم با واکنش سرد شورای 
شهر تهران روبه رو شد. نه اعضای موافق او و نه منتقدانش پس 
از گزارش ســفر او سخنی نگفتند و او پس از این گزارش صحن را 
ترک کرد. در حاشیه شورا رسانه ها از شهردار تهران پرسش هایی 
درباره پروژه مسکن ســازی، انتصابــات، تابلوهای موزه امام علی 
(ع)، هتل ولنجک، شایعه ممنوع الخروجی اش و... مطرح کردند. 
او نزدیک به یک ساعت در حاشیه شورا به همه پرسش ها پاسخ 
گفت. اتفاقی که می توان گفت هیچ کدام از شــهرداران تهران در 
۱۶ ســال اخیر انجام نداده اند. در این فاصله مهدی چمران یکی 
از مدیــران شــهرداری را از صحن بیرون کرد. خبرنگار «شــرق» 
دوباره به حاشــیه صحن شورای شهر بازگشت و از زاکانی درباره 
ادامه روند توهین مدیران شــهری به اعضای شورای شهر پرسید 
و شــهردار تهران پاسخ داد:  فکر نمی کنم شهرداری وجود داشته 
باشــد که درباره مسائل با این جزئیات پاسخ دهد. موضوع توییت 

یکی از مدیران شهرداری به عضو شورا را رسیدگی خواهم کرد.
 مدیر توبیخی شهردار شد

این نخستین باری نیست که شهردار تهران به یکی از اعضای 
شــورای شــهر توهین می کند. پیش ازاین هم سوده نجفی، عضو 
شــورای شهر تهران، در واکنش به انتشــار عکس شهردار تهران 
در نماز عید فطر و تمسخر برخی از کاربران فضای مجازی نوشته 
بود: کسانی که عکس شهردار تهران در نماز عید فطر را تمسخر 
می کننــد، قطعا بویــی از ایمان نبرده اند و آخــرت خود را خراب 
می کنند. ناکارآمد و ضعیف اســت و سر جایش قرار نگرفته. هر 
نقدی به او دارید درســت، اما ورود به روابطش با خدا و تمسخر، 
گناهی نابخشــودنی اســت. محمدعلی الفت پــور، رئیس وقت 
مرکز نوســازی و تحول اداری شهرداری تهران، هم در واکنش به 
سخنان دوپهلوی این عضو شورای شهر تهران نوشته بود: وقتی 
ناکارآمدتریــن و ضعیف ترین ها که ربطی بــه هیچ گونه مدیریتی 
ندارند، اظهارنظر می کنند. ســخنان الفت پــور با واکنش جمعی 
اعضای شــورای شهر مواجه شــد. در همان جلسه ناصر امانی،  
عضو شورای شهر تهران، هم در واکنش به توهین برخی مدیران 
شــهرداری به اعضای شورای شهر تهران در فضای مجازی گفته 
بود:  در ماه گذشته ســه مرتبه مدیران شهری در پی تذکر قانونی 
اعضای شورا،  توییت زدند و توهین کردند؛ در واکنش به تذکر من، 
آقــای اقراریان و خانم نجفی. برای من که اصلا اهمیتی ندارد اما 
این بار به خاطر نوع اهانتی که به خانم نجفی شد و جایگاه ایشان 
به عنوان فرزندان شهید،  همانند خانم سلیمانی،  اصلا نباید عبور 
کنیم. توهین این مدیر شــهری از سوی رئیس شورای شهر تهران 
پیگیری شــد و او اعلام کرد که این مدیر شهری توبیخ کتبی شده 
است. هرچند که روز گذشته الفت پور حکم شهرداری منطقه ۱۵ 
را از زاکانی گرفت. شــهردار منطقه ۱۷ هم یکی از مدیران شهری 
بود که اعضای شورا درباره توییت توهین آمیز و حضورنداشتن او 
در دیدار مردمی یکی از اعضای شــورا انتقــاد کردند. پس از این 
اعتراض او از اعضای شــورا عذرخواهی کرد و توییت خود را پاک 
کرد. اما روز گذشــته مهدی چمران صحبتــی از توبیخ و برخورد 
شهرداری با مدیر شهری نکرد. او مهدی قمی، مدیرعامل شرکت 
پیام رســا، از شرکت های تابعه شهرداری تهران را به دلیل اهانت 
بــه اعضای شــورا در فضای مجازی از صحن شــورا اخراج کرد. 
مهدی چمران، رئیس شــورا، گفت فردی که به صراحت به خود 
اجازه اهانت به اعضای شــورا را می دهد، اجازه حضور در صحن 
شــورا را نــدارد. او در برابر گلایه نجفی دربــاره جمع آوری زباله 
از سطح شهر نوشــته بود:  زباله جمع شدنی هست ولی چگونه 
می شــود رذیله های اخلاقی بعضی از اعضای شورای شهر را که 
باعث ایجاد شبهه و ناکار آمد نشان دادن شهردار تهران و تضعیف 
جبهه انقلاب می شــود، جمع کرد؟ گفته شد او این توییت را پاک 

کرده است.
  ممنوع الخروج نیستم

در حاشــیه صحــن شــورای شــهر، زاکانــی در گفت وگوی 
طولانــی اش بــا رســانه ها دربــاره انتصابات در شــهرداری هم 
توضیح داد. او اعلام کرد که تغییرات در شــهرداری ادامه دارد و 
انتصاب امری متداول است که انجام خواهد شد. او درباره علت 

سفرنکردن خود به مسکو، یادآور شد: ممنوع الخروجی بنده حرف 
غلطی است و تمدید  نشدن پاسپورت بنده مثل همان قضیه بلندتر 
بودن ۸۰ ســانتی متری واگن هاست. زاکانی با اشاره به پایدارشدن 
قرارداد با چین گفت: بخشی از پیش پرداخت انجام شده و بخشی 
دیگر باقی مانده است. وزارت صمت و بانک مرکزی تمام اهتمام 
خود را به کار بســته اند که این اتفــاق رقم بخورد اما تا زمانی که 
پرداخت نشــود، قرارداد رسمی نخواهد شــد. ما بخشی را پایدار 
کردیم و تا هفته های آینده مابقی بخش ها نیز پایدار خواهد شــد 
و طــرف چینی اعلام کرده پس از پایدارشــدن، ماهانه چهار هزار 
تاکســی تحویل می دهد. زاکانی با اشاره به باز بودن درهای مترو 
در روزهای اخیر، گفت: تعداد زیادی از قطارها دی ســی و مربوط 
به دهه ۷۰ اســت که هرچند بازســازی اساســی انجام می شود، 
تلاش می کنیم که شرایط جبران شود. قطارهای دی سی پلاس که 
بازسازی شدند، وضعیت خوبی دارند. امیدواریم روند بازسازی و 

واردات قطارها هم تسریع شود.
 گزارش های مردمی ۱۳۷، مبنای نظارت های تکمیلی

شــهردار تهران با بیان اینکه ما هر شــب گزارشی از وضعیت 
پله های برقــی دریافت می کنیم، گفت: تمــام گزارش ها در چند 
بخش صحت سنجی می شــود. ما از مردم می خواهیم مشکلات 
را از طریــق ۱۳۷ بــه ما اعلام کننــد. هر اتفاقی بیفتد، بازرســی 
شــهرداری نظارت تکمیلی انجام می دهــد و علاوه بر این نظارت 
درونی دستگاه ها هم انجام می شود. همه باید تلاش کنیم که گره 

از آلودگی هوا و حمل ونقل شهر باز شود.
او بــا اعــلام اینکه قطع درختــی که در ســال ۹۷ در خیابان 
ولی عصر (عج) انجام شد، به نام ما نوشتند، گفت: در پارک لاله و 

قیطریه ما درختی قطع نکردیم و دروغ گفتند.
 شهرداری خانه سازی نمی کند، بلکه تسهیلگر است

شــهردار تهران درباره عملکردش در حوزه مسکن سازی هم 
توضیح داد: من امروز حاضر بودم درباره مسکن توضیح دهم اما 
آقای چمران تماس گرفت که تنها درباره ســوریه صحبت شود. 
موضوعی که مطرح شــد، سؤال نبود و سؤال رویه ای دارد و باید 
بر اساس ماده ۸۳ فرد تذکر دهد و رئیس شورا رسما به شهرداری 
ارائه دهد و اگر فرد از پاســخ شــهرداری قانع نشد، سؤال مطرح 
شــود. آقای چمران هم به بنده گفت آن مورد ســؤال نیست اما 
بنده گفتــم در صحن توضیح خواهم داد؛ چراکه قرارگاه جهادی 
مسکن افتخار شهر است و توانستیم ۲۸۵ هزار واحد مسکن را به 
نتیجه برسانیم. وظیفه شهرداری ساخت مسکن نیست و ما مجوز 
می دهیم. این سازنده اســت که می گوید می خواهد بسازد یا نه. 
کار ما تسهیلگری برای نجات مردم است و این افتخار شهرداری 
اســت. عبور از گلوگاه کمیســیون ماده ۱۰۰ و ماده ۱۲ روند بسیار 
سختی اســت و وقتی چند ده هزار پروانه می گیرد، مسیری را در 
قانون شهر و کشور دارد که کار شبانه روزی برای آن انجام شد که 
ابهامات را پاســخ خواهم داد. وی افزود: ۳۰ هزار واحد مسکونی 
متعلق به سازمان نوسازی شهرداری است و برای ۲۵ هزار واحد 
نیز مجوزها در حال دریافت اســت. این واحدها هم برای کارکنان 
است و هم مسکن استطاعت پذیر برای عموم جامعه. شهرداری 

باید خدمت به مردم را تسهیل   کند.
زاکانی گفت: این کار ابداعی و کمک کننده بود، اما کار ساده ای 
نبــود. برای یک واحد هم باید تلاش کرد، چه رســد به این تعداد 
واحد که بســیار زیاد بود. به لطف الهی مسیری که طی کردیم بر 
اساس گزارش های دولت ســابق قیمت مسکن را ثابت کرد. اگر 
ساخت وساز نبود، قیمت ها بالا می رفت. فاجعه ای که در گذشته 
در تهران اتفاق افتاده بود، هم پایتخت را به سمت ویرانی می برد 

و هم مردم را به سمت حاشیه. اما مسیر هموار شد.
 درباره تابلوهای موزه امام علی آدرس غلط دادند

او با بیان اینکه برای تابلوهای موزه امام علی صد سال قدمت 
تعیین شــده اســت، گفت: آنچه مطرح می کنند از اســاس غلط 
اســت. در آیین نامه ســال ۸۱ قدمت صدساله مطرح شده است. 
  رئیس سازمان فرهنگی و هنری شــهرداری موارد را دقیق اعلام 
کرد. شهرداری مگر معطل ۸۰ میلیون تومان است؟ باید آیین نامه 
را دقیق مطالعه کرد. فروش این آثار اگر در کشــور رواج پیدا کند 
و آثار هنرمندان مطرح شود، عرصه بزرگی را با پیوست اقتصادی 
ایجاد می کند و بازی بزرگی است که دولت باید پرچم دار آن باشد. 
دولت هم از گذشــته و امروز دنبال آن است که حاصل دسترنج 
هنرمندان در دنیا عرضه شود. همه کشورها به دنبال این موضوع 
هستند و من از برخی موارد تعجب می کنم. زاکانی با اعلام اینکه 
قانون برای ساخت مســکن وجود دارد، تأکید کرد: موضوع هتل 
ولنجک در کمیسیون ماده ۵ تصویب و به شورای عالی معماری 
و شهرسازی ابلاغ شد. زیر امضای این مصوبه اعلام شده بود  باید 
به شورای عالی ارجاع داده شود، اما دیوان اعلام کرد  باید تصویب 

شود و به اتفاق آرا  تصویب شد.
 ورود دادستانی به ماجرای تابلوهای شهرداری

روز گذشته در صحن شورای شــهر تهران باز هم به موضوع 
تابلوهای موزه امام علی اشاره شد. مهدی اقراریان، رئیس کمیته 
نظارت شورا، ضمن تشــکر از ورود دادستانی به موضوع فروش 
تابلوهــای موزه امام علی (ع) گفت: از دادســتانی به دلیل ورود 
به موضوع تابلوهای موزه امام علی (ع) تشــکر می کنیم. در این 
زمینه مستنداتی به  تازگی در اختیار ما قرار گرفته است که از مسیر 
قانونی خود به دادســتانی ارسال خواهند شــد. نتیجه رسیدگی 
دســتگاه قضا در این خصوص، فصل الخطــاب خواهد بود و اگر 

شاهد قصوری در موضوع تابلوها بودیم، امیدواریم با افراد بدون 
ملاحظات سیاســی برخورد لازم انجام شــود. اقراریان در ادامه 
خطاب به شــهردار تهران درباره نگهداری آثــار و منزل مرحوم 
آیت االله طالقانی، خواستار ارائه گزارش در این باره از سوی شهردار 

تهران به صورت مکتوب در اسرع وقت شد.
وی همچنین نسبت به عدم ارسال پاسخ های کامل و قانع کننده 
شــهردار به تذکرات اعضای شــورا تذکر داده و خطاب به او بیان 
کرد: با عنایت به ماده ۸۳ قانون شــوراها مبنی بر اعتراض یا ایراد 
و عملکرد شــهردار تهران در شهرداری که در شکل تذکر مطرح 
شده است، به اطلاع می رســاند بخشی از پاسخ های مطرح شده 
به تذکرات اینجانب، کامل و قانع کننده نیســت  یا مفاد مورد تذکر 
رعایت نشــده  و در مواردی، در پاســخ ارائه شده مستندات ارسال 
نشــده که از جمله این موارد تذکر شــماره ۹۳ مورخ ۲۰ شهریور 
۱۴۰۱ اســت که در پاسخ ارسالی، مســتندات مطرح شده  پیوست 
نشده و راســتی آزمایی آن بدون مستندات امکان پذیر نیست. لازم 
به ذکر اســت این تذکر درباره ودیعه های مســکن بوده که پاسخ 
آن بدون دریافت مستندات بوده است. رئیس کمیسیون نظارت و 
حقوقی شــورای اسلامی شهر تهران، خطاب به شهرداری تهران 
نســبت به بی توجهی به حراست از ســهم شهرداری در تفکیک 
زمین ها و باغ ها  در تهران  تذکر داده و تأکید کرد شــهرداری اجازه 

دریافت این سهم از زمین های خارج از شهر را ندارد.
 ظهور پدیده خطرناک بی توجهی به قدر السهم شهرداری

نرجس سلیمانی، رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی شورا نیز 
در ادامه جلســه با اشاره به نامه نگاری سرپرست اداره کل تدوین 
ضوابط نظارت و صدور پروانه در خصوص موضوع حذف استعلام 
فرم الف کمیسیون ماده ۷ متذکر شد: ضرورت دارد شهرداری به 
فوریت در این باره گزارشی را ارائه دهد که علت حذف این استعلام 
چه بوده است؛ چرا که این می تواند مقدمه ای برای عدم تشخیص 

صحیح در نوعیت زمین در پهنه های گسترده ای از تهران باشد.
سلیمانی ادامه داد: به تازگی گزارش های متعددی از مناطق، 
از جمله مناطق  ۱، ۲ و ۲۲ به دست می  رسد که نشان دهنده ظهور 
و بــروز پدیده خطرناکی به نام بی توجهی به حفظ و حراســت از 
قدرالسهم شــهرداری اســت که حق آن بوده و این امر ناشی از 
تفکیــک و افتراق زمین ها و باغات در این مناطق اســت. در واقع 
زمین های استحصال شده از محل ۳۰-۷۰ در فرایندی خلق الساعه 
شــهر را از داشــتن آینده ای مناسب و زیرســاخت های مورد نیاز 
محروم می کند. یعنی آن بخشــی که قرار اســت زیرساخت شهر 
را تأمین کند، بار دیگر به چرخه بارگذاری باز می گردد. لذا ضرورت 

دارد این چرخه پایان ناپذیر شهرفروشی  مورد توجه قرار گیرد.
رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی شورا در ادامه نسبت به نوع 
دریافت قدرالسهم شهرداری تهران در این باره خطاب به شهرداری 
تذکر داده و تأکیــد کرد: به هیچ وجه اجــازه دریافت زمین خارج 
از شــهر تهران برای شــهرداری وجود ندارد. حتی شورا نیز اجازه 
تصویب چنین چیزی را ندارد و اساســا خــلاف و غیر قابل توجیه 
است. نمی شــود زمینی در تهران تفکیک شده و سهم شهرداری 
از زمین های قم و کاشــان داده شود. بنابراین درخواست می شود 
اولا آیین نامــه اجرائی تعیین تکلیف بانــک زمین را به فوریت در 
کمیسیون مربوطه و در صورت لزوم در صحن به تصویب رسانده 
و زمین های استحصال شــده به طور مداوم و بدون هر گونه ابهام، 
ثبت کاربری شــوند. دوما، عدالت در همه زمین ها و باغ ها  رعایت 
شود و از همه مهم تر فرایند شهرفروشی که دهه هاست در تهران 

خواسته یا ناخواسته قابل کنترل نبود، مهار شود.
 درخواست برای جابه جایی درختان به شورا ارسال شود

مهدی عباســی، رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری نیز با 
اشــاره به بارندگی های چند روزه در شهر تهران  گفت: فصل سرد 
ســال و شــروع پاییز با آغاز بارندگی ها شــرایط را برای مدیریت 
شــهری به گونه ای تغییر می دهد که مأموریت ها، به ویژه در حوزه 
خدمات شــهری و شهرسازی، باید متناســب با این فصل تعریف 
و بازتعریف شــود. عباســی گفت: بــا توجه بــه گودهایی که در 
پروژه هــای ساخت وســاز و عمرانی وجود دارنــد و نیز در زمینه 
فرهنگی بــا توجه به مشــغولیت دانش آموزان، دانشــجویان و 
خانواده ها و مشارکت های حوزه پیرامونی آن با آموزش و پرورش 
و مراکز علمی کشور، از فرصت استفاده کرده و یادآور می شوم که 
زمان انجام برخی اقدامات الان است و نباید به تأخیر افتد. باید از 
همین حالا برای آنها چاره ای اندیشید. برای مثال برای جابه جایی 
درختان، اگر قرار اســت که پروژه ای توســط شــهرداری منطقه  
یا معاونتی در شــهرداری تهــران اجرا شــود، از همین حالا باید 
درخواســت آن صورت بگیرد تا در کمیسیون ماده ۷ در خصوص 
آنها تصمیم گیری شــده و در انتهای پاییز جابه جایی این درختان 
انجام شود. در برخی مواقع شاهد انجام این اقدامات در اسفند ماه 
هســتیم که یا دیگر زمانی برای جابه جایی درختان وجود ندارد  یا 
اجرای پروژه به دلیل الزامات موجود، به طبیعت و فضای ســبز 
آســیب جدی خواهد زد. رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری 
شــورا درباره انجام اقدامات لازم در حوزه خدمات شهری، توجه 
بــه موضوع انهار و لایروبــی آنها و مهم تر از همه ســاماندهی، 
جمع آوری آب های ســطحی را یک ضرورت دانســته و بیان کرد: 
بــا توجه به اینکــه در دوره ای قرار داریم که با خشکســالی های 
پی در پی مواجه هســتیم، در این زمینــه پیش بینی هایی صورت 
گرفته و تدابیری اندیشــیده شده اســت، اما در برخی مواقع این 

زیرساخت ها دچار نقص شده و باید حل شود.
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